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Wywiad z Janem M?ynarskim - muzykiem, kompozytorem, wokalist? i multiinstrumentalist?, a tak?e
dziennikarzem muzycznym i autorem wielu ciekawych projektów muzycznych.

Magdalena Grzywacz: Jest Pan przede wszystkim perkusist?, wokalist?, a mo?e pie?niarzem lub
poszukiwaczem, naznaczonym misj? ocalenia kultury muzycznej przedwojennej Warszawy?

https://www.mlawa.pl/sites/default/files/field_image/article/Jazz%20Band%20M%C5%82ynarski%20-%20Masecki.jpg


Jan M?ynarski: Na pewno nie postrzegam siebie w kategoriach wokalisty. ?piewanie sceniczne
przysz?o do mnie jako? niespodziewanie i niezamierzenie. Kiedy? siedzieli?my w studiu nagra? po
sko?czonej sesji i sp?dzali?my czas na lu?nym graniu i ?piewaniu. Koledzy namówili mnie, ?eby zej?? na
dó? do studia i dla zabawy nagra? piosenk?. To by? utwór meksyka?ski pt. „Solamente una vez”
Augustina Lary pod polskim tytu?em „Wspomina?em ten dzie?” z tekstem napisanym w II po?owie lat 40.
przez Mart? Mirsk?, i od tego si? zacz??o. Wyszed?em ze ?piewaniem do ludzi. Z czasem oswoi?em si?
ze swoim g?osem, a s?uchacze co dnia dodaj? mi wiary, ?e mo?e by? to potrzebne. Misja ocalenia
skrawka kultury, nie tylko warszawskiej, jest warto?ci? dodan?, efektem dzia?alno?ci powodowanej

mi?o?ci? do ?adnych melodii.

 
Z przyjemno?ci? s?uchali?my Pana opowie?ci radiowych o szlagierach z trzeszcz?cych p?yt. Czy
polska muzyka mi?dzywojnia nad??a?a za trendami ?wiatowymi? Mnie si? wydaje, ?e nie
mieli?my kompleksów.

Na pewno muzyka rozrywkowa dwudziestolecia mi?dzywojennego goni?a ?wiat. Przez zabory byli?my
bardzo ograniczeni, niemniej ca?e pokolenie kompozytorów urodzone na prze?omie wieków mia?o
dost?p do najlepszego dost?pnego kszta?cenia w o?rodkach takich jak Wiede?, Berlin czy Petersburg.
Londyn tak?e. Nie wolno zapomina? o fantastycznym poziomie kszta?cenia muzycznego w
Konserwatorium Warszawskim. Kiedy powsta?o radio, a potem kino d?wi?kowe, geniusze pokroju
Henryka Warsa czy Jerzego Petersburskiego mogli rozwin?? skrzyd?a w pe?nej krasie. Oczywi?cie
technologia nagra? by?a na ni?szym poziomie, ale pod koniec lat 30. zacz?li?my dorównywa? krajom
pod tym wzgl?dem rozwini?tym. Wszystko brutalnie przerwa?a wojna...

 
Mówi? o Panu, ?e jest Pan jednym z najbardziej zapracowanych muzyków. Realizuje Pan setki
projektów, zmienia sk?ady i wspó?pracowników. Ró?ne konfiguracje i ró?na muzyka. W jakiej
czuje si? Pan najlepiej?

Swoj? dzia?alno?? dziel? mi?dzy bycie instrumentalist?, a konkretniej perkusist? – i tu mog? obcowa? z
jazzem w wielu formach, muzyk? elektroniczn?, wspó?czesn?, eksperymentaln?. Nieoceniona jest
mo?liwo?? spotka? z tak wieloma wybitnymi artystami, od których mog? si? uczy?, razem z nimi tworzy?.
Bardzo wa?n? cz??ci? mojej dzia?alno?ci jest Jazz Band z Marcinem Maseckim, ale chyba najbli?sze
memu sercu jest Warszawskie Combo Taneczne, bo to zespó?, który stworzy?em od podstaw i
szcz??liwie udaje si? utrzyma? go w formie ju? dwunasty rok!
 

Us?yszymy Pana na Victor Young Jazz Festival M?awa, czy przy okazji si?gnie Pan po repertuar
tego kompozytora? Jakie utwory Younga Pan ceni najbardziej?

Young by? genialnym melodyst?, uczniem Romana Statkowskiego i Emila M?ynarskiego, jak Wars,
bracia Ferszko i ca?a plejada artystów muzyków tego pokolenia. W USA robi? dok?adnie to samo, co
Wars przed wojn? w Polsce. Niesamowicie czu? film, jego ewolucj?, klimat, potrzeby. Mnie oczywi?cie
najbli?sze s? standardy jazzowe Younga. „My Foolish Heart”, „Love Letters”, podczas naszego koncertu
w M?awie oczywi?cie nie zabraknie tematów naszego genialnego krajana. Przygotowali?my specjalnie

na t? okazj? standard wszech czasów „Stella by Starlight” oraz pi?kny walc „Beautiful Love”.

 
Victor Young Jazz Festival M?awa to ?wie?a inicjatywa. Co Pan o niej my?li?



My?l?, ?e takie inicjatywy mówi? wi?cej ni? pomniki, tablice i wielkie s?owa. Victor Young, jeden z
najwi?kszych kompozytorów filmowych przemys?u ameryka?skiego, mia? swoje korzenie w M?awie, a
umiej?tno?ci naby? w Warszawie i nale?y o tym pami?ta?, by? z tego dumnym i u?wiadamia? to ludziom.
To jest w?a?nie nasza kultura, to?samo?? i nasz obowi?zek.

Dzi?kuj? za rozmow?.

Fot. Jan M?ynarski
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